
PROTOKÓŁ nr 6 
z posiedzenia                                          

Komisji Zdrowi, Pomocy Społecznej i Rodziny 
Rady Miejskiej w Radomiu    
z dnia 19 marca  2019r. 

 
Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji oraz zaproszeni Goście wg listy 
obecności, która stanowi załącznik do niniejszego protokołu. Posiedzenie otworzyła  
i na nim przewodniczyła Pani Teresa Skoczek Przewodnicząca Komisji, która powitała 
wszystkich Członków Komisji i zaproszonych Gości. 
 

Porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 5 z posiedzenia Komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej w Radomiu. 

3. Problemy osób z niepełnosprawnością „Karta Rodziny Osoby 

z Niepełnosprawnością”. 

4. Karta „Rodzina Plus” – funkcjonowanie i efekty. 

5. Sprawy różne. 

 

Porządek dzienny posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
Ad. 1. Protokół z ostatniego posiedzenia Komisji został przyjęty jednogłośnie. 
 
Ad. 2. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poprosiła o przedstawienie 
projektów uchwał zawartych na drukach nr: 
- Nr 70 w sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej w 2019 roku.  
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  Marcin Gierczak poinformował, 
że w tym roku wpłynęło więcej środków do podziału ze względu na zwiększenie kwoty 
na Warsztaty Terapii Zajęciowej co wynika z przepisów prawa. Po analizie 
zgłaszanych przez osoby niepełnosprawne potrzeb, a także mając na względzie 
charakter poszczególnych zadań możliwych do realizacji dokonano podziału środków 
w następujący sposób: 
1. Środki finansowe na zadania z zakresu rehabilitacji zawodowej: 500 000,00 zł 

w tym : 
a) środki na podjęcie działalności gospodarczej, rolniczej albo na wniesienie wkładu 

do spółdzielni socjalnej – 250 000,00 zł; 
b) zwrot kosztów wyposażenia stanowiska pracy – 250 000,00 zł; 

2. Środki finansowe na zadania z zakresu rehabilitacji społecznej 6 072 140,00 zł 
w tym : 

a) dofinansowanie uczestnictwa osób niepełnosprawnych i ich opiekunów 
w  turnusach rehabilitacyjnych – 650 000,00 zł; 

b) dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych – 
210 000,00 zł; 

c) dofinansowanie zaopatrzenia w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze – 
1 141 920,00 zł; 

d) dofinansowanie likwidacji barier architektonicznych w związku z indywidualnymi 
potrzebami osób niepełnosprawnych – 500.000,00 zł; 

e) dofinansowanie likwidacji barier technicznych w związku z indywidualnymi 
potrzebami osób niepełnosprawnych – 100 000,00 zł 



f) zobowiązania dotyczące dofinansowania kosztów działania warsztatów terapii 
zajęciowej – 3 470 220,00 zł.  

Radna Małgorzata Zając zapytała, czym są bariery techniczne. Dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej  Marcin Gierczak odpowiedział, że są to m.in. 
schodołazy czy li urządzenia, które w jakimś stopniu likwidują bariery architektoniczne 
w postaci podjazdu.  Radna Małgorzata Zając zapytała, na jaką ilość wniosków 
wystarczą te środki.  Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  Marcin 
Gierczak odpowiedział, że nie jest wstanie tego stwierdzić jeżeli chodzi o ten rok, ale 
w 2018 roku podpisano 8 umów na stanowiska pracy i 9 umów na działalność 
gospodarczej. Jeżeli chodzi o rehabilitację społeczną w 2018 roku wpłynęło łącznie 
2 239 wniosków z czego sport i kultura zawarto 32 umowy, przedmioty ortopedyczne 
i środki pomocnicze otrzymało 1 281 osób, z turnusu rehabilitacyjnego skorzystało 386 
osób, a na likwidację barier architektonicznych zawarto 37 umów na łączną kwotę 
429 777,00 zł.             
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosownie nad projektem uchwały 
zawartym na druku Nr 70. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały zawarty na 
druku Nr 70 w sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 
Niepełnosprawnych na realizację przez powiat zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej w 2019 roku. (6 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się 
od głosu). Opinia Komisji nr 6 została dołączona do protokołu.   
 
- Nr 71 w sprawie likwidacji jednostki budżetowej - Placówki Rodzinnej Nr 2 z siedzibą 
w Radomiu przy ul. Wośnickiej 28A.  
Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej  Marcin Gierczak poinformował, 
że Dyrektor Placówki Rodzinnej Nr 2 w Radomiu wystąpił do Prezydenta Miasta 
Radomia z prośbą o zmianę formy sprawowanej nad dziećmi opieki z placówki 
rodzinnej na rodzinny dom dziecka. W związku z powyższym zachodzi potrzeba 
likwidacji Placówki Rodzinnej Nr 2 w Radomiu i utworzenia w jej miejsce Rodzinnego 
Domu Dziecka. 
Zgodnie z wymogiem ujętym w art. 107 ust. 1 ustawy z dnia 9 czerwca 2011 r. 
o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej Wojewoda Mazowiecki wyraził 
zgodę na likwidację Placówki Rodzinnej Nr 2 w Radomiu pod warunkiem zapewnienia 
jej wychowankom dalszej opieki w jednej z form rodzinnej pieczy zastępczej.       
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosownie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 71. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
zawarty na druku Nr 71 w sprawie likwidacji jednostki budżetowej - Placówki Rodzinnej 
Nr 2 z siedzibą w Radomiu przy ul. Wośnickiej 28A (6 Radnych za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących się od głosu). Opinia Komisji nr 6 została dołączona do protokołu.   
 
- Nr 77 w sprawie: dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2019 rok.  
Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek przedstawiła 
zmiany zawarte w Uchwale Budżetowej w części dotyczącej zdrowia i pomocy 
społecznej. 
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosownie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 77. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
zawarty na druku Nr 77 w sprawie: dokonania zmian w Uchwale Budżetowej na 2019 
rok w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej. (6 Radnych za, 0 przeciw, 0 
wstrzymujących się od głosu). Opinia Komisji nr 6 została dołączona do protokołu.  
- Nr 78 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Radomia 
na lata 2019-2040.  
Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek zarządziła głosownie nad projektem 
uchwały zawartym na druku Nr 78. Radni pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały 
zawarty na druku Nr 78 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Miasta Radomia na lata 2019-2040 w części dotyczącej zdrowia i pomocy społecznej 



(6 Radnych za, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się od głosu). Opinia Komisji nr 6 
została dołączona do protokołu.  
   
Ad. 3. Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek 
poinformowała, że wydano 24 807 kart na 3 308 złożonych wniosków. 1 wniosek został 
rozpatrzony negatywnie. Największym zainteresowaniem cieszą się zniżki na baseny 
i korzystanie z oferty MOSiR-u. Bilety komunikacji miejskiej kształtują się następująco: 
1. bilet miesięczny na wszystkie linie:  

 bilet normalny – cena 60,00 zł,  

 bilet ulgowy - cena 30,00 zł,  
2. bilet okresowy 30 dniowy imienny na wszystkie linie:  

 bilet normalny - cena 66,00 zł,  

 bilet ulgowy - cena 33,00 zł, 
3. bilet okresowy 15 dniowy imienny na wszystkie linie: 

 bilet normalny - cena 36,00 zł, 

 bilet ulgowy - cena 18,00 zł  
Ad. 4. Dyrektor Wydziału Zdrowia i Polityki Społecznej Elwira Skoczek 
poinformowała, że wydano 2 500 kart na 735 złożonych wniosków. 8 wniosków 
zaopiniowano negatywnie. Największym zainteresowaniem cieszą się darmowe bilety 
komunikacji miejskiej, jak również korzystanie z basenów. Radna Małgorzata Zając 
zapytała jaki budżet ma Centrum Aktywności Seniora. Dyrektor Wydziału Zdrowia 
i Polityki Społecznej Elwira Skoczek odpowiedziała, że nie ma żadnego budżetu 
składane są wnioski o dofinansowanie.  
Radna Małgorzata Zając zapytała w jakiej wysokości może pobierać zasiłki z MOPS 
osoba niepełnosprawna z I grupą niepełnosprawności nie pobierająca renty, w wieku 
przedemerytalnym i niepracująca, zamieszkująca sama. Dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Pomocy Społecznej  Marcin Gierczak  odpowiedział, że teoretycznie nie 
mając żadnego świadczenia może liczyć na zasiłek stały, zasiłek pielęgnacyjny 
w wysokości ok. 200,00 zł, może otrzymywać dodatek mieszkaniowy w wysokości 
uzależnionej od metrażu i kosztów ponoszonych na utrzymanie mieszkania. Może być 
to kwota około 1 200,00 zł.  
Ad. 5. Przewodnicząca Komisji Teresa Skoczek poinformowała, że do wiadomości 
radnych wpłynęły trzy sprawozdania:  
1. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych za 2018 rok. 
2. Sprawozdanie za rok 2018 z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny wraz 

z potrzebami związanymi z ich realizacją. 
3. Sprawozdanie z realizacji gminnego programu przeciwdziałania narkomanii na lata 

2017- 2019 za 2018 rok. 
Więcej spraw nie było.  
 
W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca Komisji podziękowała 
wszystkim za przybycie i zamknęła posiedzenie.                                                        
 

 
 
Przewodnicząca Komisji 

  
 
 Teresa Skoczek 
 
       


